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Αγαπητοί συνάδελφοι, 

 

Σας παρουσιάζω μία σύντομη αναφορά από τις συνεδριάσεις της UEMS οι οποίες έλαβαν χώρα 

στις Βρυξέλλες, στις 20-22/4/2023, όπου είχα την τιμή να εκπροσωπώ τον Πανελλήνιο Ιατρικό 

Σύλλογο. 

 

Την Πέμπτη 20/4/2023, έλαβε χώρα την πρώτη Συνδιάσκεψη για τη Μεταπτυχιακή Ιατρική 

Εκπαίδευση στην Ευρώπη  (1st UEMS Conference on Medical Specialist Training in 

Europe), στην οποία συμμετείχαν και εκπρόσωποι ελληνικών επιστημονικών εταιρειών. Μετά 

από μία σύντομη εισαγωγή από τον Πρόεδρο της UEMS Καθηγητή Βασίλη Παπαλόη, για τo 

όραμα αλλά και τη δουλειά που γίνεται πάνω στις Ευρωπαϊκές Απαιτήσεις Εκπαίδευσης 

(ETRs), ακολούθησε η παρουσίαση από την Αντιπρόεδρο Καθηγήτρια Nada Cikes, των 

πρώτων αποτελεσμάτων της έρευνας που διεξήχθη σε όλα τα κράτη – μέλη, πάνω στην 

εφαρμογή και υιοθέτηση των ETRs.  Οι εργασίες συνεχίστηκαν με τις παρουσιάσεις από: την 

Καθηγήτρια Monika Brodman (Ελβετία), με θέμα Competency Based Medical Education 

(CBME), in General and in Switzerland. Ένα θέμα που το είχε ήδη παρουσιάσει στο PGT 

Working Group session, στο Council της Αθήνας, και τον Καθηγητή Rijk Gans (Ολλανδία) με 

θέμα τις Entrustable Professional Activities (EPAs), εμπειρία και συμπεράσματα από την 

Ολλανδία. Το πρώτο μέρος του Conference ολοκληρώθηκε με την παρουσίαση από την 

Καθηγήτρια Leila Niemi-Murola (Φινλανδία) με θέμα τα CanMEDs competencies, στη 

Φινλανδία και γενικότερα. Τόσο τα CanMEDs, η CBME και οι   EPAs, είναι έννοιες 

καινούργιες όσον αφορά την εκπαίδευση των ειδικευομένων, οι οποίες θα φαίνονται ολοένα 

και περισσότερα στα ETRs που θα έρχονται εφεξής προς ψήφιση στα UEMS Councils, αλλά 

και θα εφαρμόζονται σταδιακά στην εκπαίδευση των ειδικευομένων στην Ευρώπη. 

Σημειώνεται ότι σε κάποιες χώρες όπως η Ολλανδία, η Φινλανδία και η Ελβετία, έχουν ήδη 

αρχίσει να εφαρμόζονται. Είναι επιβεβλημένο να προχωρήσουμε σε ενδελεχή συζήτηση, 

προτάσεις και σχετικές δράσεις και στη χώρα μας, ώστε η μεταπτυχιακή ιατρική εκπαίδευση, 

να βρίσκεται στα ψηλότερα ευρωπαϊκά επίπεδα. 

 

 

 

 

 

 



 

 

Μετά την μεσημεριανή διακοπή, έγιναν δύο κύκλοι με panels, και την ενεργό συμμετοχή όλων 

των συμμετεχόντων σε ομάδες εργασίας (15 ομάδες εργασίας συνολικά). Το πρώτο πάνελ είχε 

ως θέμα «Πώς βλέπουμε το μέλλον των CBME, CanMEDs και EPAs και πώς μπορούν 

δημιουργικά να ενταχθούν στις ETRs» με σχετικά ερωτήματα από τους panelists προς τις 

ομάδες εργασίας. Το δεύτερο πάνελ, στο οποίο είχα την τιμή να συμμετέχω, ως ένας εκ των 

Αντιπροέδρων της UEMS, είχε ως θέμα «Παρουσίαση και συζήτηση στα βασικά 

συμπεράσματα της ‘Έρευνας που έγινε και πώς μπορούμε να τα προσεγγίσουμε στο μέλλον», 

με ερωτήματα και πάλι από τους panelists προς τις ομάδες εργασίας.  Προσωπικά, είχα 

αναλάβει να θέσω θέματα προς συζήτηση πάνω στην αξιολόγηση και πιστοποίηση των 

εκπαιδευτικών κέντρων (Evaluation and Accreditation of Training Centers). Ένα ζήτημα πολύ 

σημαντικό για την εκπαίδευση των ειδικευομένων στην Ευρώπη αλλά και στη χώρα μας. Και 

στα δύο panels οι ομάδες εργασίας (με συμμετοχή ατόμων από διάφορες χώρες) παρουσίασαν 

τις απόψεις και τα συμπεράσματά τους στα ερωτήματα που τους είχαν τεθεί από τους 

εισηγητές.  

Η ημέρα ολοκληρώθηκε με τα κύρια συμπεράσματα που προέκυψαν. 

Ήταν μία πολύ δημιουργική συνεδρίαση η οποία περιελάμβανε την ενεργό – διαδραστική 

συμμετοχή όλων και της οποίας τα αναλυτικά συμπεράσματα θα σταλούν σε όλες τις Εθνικές 

αντιπροσωπείες. Οι απόψεις όλων των συμμετεχόντων ήταν πολύ θετικές και προσβλέπουμε 

στο επόμενο που θα γίνει την προσεχή διετία. 

Την επόμενη μέρα (21/4/2023) έγινε το τακτικό πρόγραμμα των συνεδριάσεων της UEMS. 

Ξεκίνησε με την συνεδρίαση του Board, στο οποίο συμμετέχουν μόνο οι επικεφαλής των 

εθνικών αντιπροσωπειών από τα πλήρη μέλη, με δικαίωμα ψήφου. Εκεί συζητούνται όλα τα 

θέμα και κυρίως τα οικονομικά. Αφού παρουσιάστηκε από τον Ταμία της UEMS Dr Othmar 

Haas ο απολογισμός της προηγούμενης χρονιάς και ο προϋπολογισμός του τρέχοντος έτους, 

ακολούθησε η αναφορά του εσωτερικού ελέγχου που έγινε στα οικονομικά του Οργανισμού. 

Εκτενής συζήτηση έγινε στην αξιοποίηση των αποθεματικών του Οργανισμού, τόσο του 

κεντρικού αποθεματικού, όσο και κυρίως των τομέων ειδικοτήτων (Sections & Boards). Οι 

αποφάσεις που θα ληφθούν και οι σχετικές δράσεις, είναι καλό να έχουν και την σύμφωνη 

γνώμη και συμβολή των Sections. Όσον αφορά την συνδρομή, αν και έγινε συζήτηση για 

πιθανή αύξηση στο ύψος του πληθωρισμού του Βελγίου, τελικά αποφασίστηκε να παραμείνει 

προς το παρόν στα ίδια επίπεδα, καθώς θα πρέπει να είναι η τελευταία λύση αφού εξεταστούν 

άλλοι τρόποι χρηματοδότησης των διαφόρων δράσεων. 

Μετά την συνεδρίαση του Board, ακολούθησαν οι συνεδριάσεις τριών ομάδων εργασίας 

(Working Groups), για την Μεταπτυχιακή Ιατρική Εκπαίδευση (Post Graduate Training), την 

Συνεχιζόμενη Εκπαίδευση (CME-CPD) και την Specialist Training & Patient Care. 

Προσωπικά συμμετείχα, ως συνήθως, στην πρώτη ομάδα εργασίας (PGT WG), αν και έχω την 

ευθύνη από την Executive Committee για την επίβλεψη όλων των ομάδων εργασίας. Η ομάδα 

εργασίας για την Μεταπτυχιακή εκπαίδευση, θεωρεί ότι πρέπει να έχει ρόλο και λόγο για όλα 

τα σχετικά θέματα εκπαίδευσης πριν αυτά προχωρήσουν στην Γενική Συνέλευση. Προσωπικά,  

 

 

 



 

 

 

συμφωνώντας με την άποψη αυτή, τόνισα ότι πρέπει να αυξηθεί ο ρόλος του όπως και όλων 

των ομάδων εργασίας ώστε να είναι πραγματικά ομάδες εργασίας που επεξεργάζονται όλα 

θέματα στο πεδίο τους. Τα συμπέρασμα των συζητήσεων σε όλες τις ομάδες εργασίας, 

παρουσιάστηκαν από τους συντονιστές – Προέδρους των WGs, την επόμενη ημέρα στην 

Γενική Συνέλευση. 

Μετά την μεσημεριανή διακοπή, ακολούθησαν οι ταυτόχρονες συνεδριάσεις των τριών 

ομάδων (Groupings) των τομέων ειδικοτήτων (Sections), η πρώτη με τις Παθολογικές 

ειδικότητες, η δεύτερη με τις Χειρουργικές και η τρίτη με τις Εργαστηριακές. Στη συνεδριάσεις 

αυτές παίρνουν μέρος και το λόγο κυρίως οι Πρόεδροι και Γραμματείς από τα Sections. 

Η ημέρα ολοκληρώθηκε με την συνεδρίαση του Advisory Council, όπου συμμετέχουν πλέον 

σε κοινή συνεδρίαση οι εκπρόσωποι όλων των Sections. Σε αυτό συζητούνται όλα τα θέματα, 

και ιδίως οι προτεινόμενες προς ψήφιση ETRs. Σε αυτό το Council, είχαν έρθει προς συζήτηση 

και ψήφιση οι ETRs των: Γαστρεντερολογία-Ηπατολογία, Παθολογική Ογκολογία, Ουρολογία 

και Φυσική-Ιατρική Αποκατάσταση. Όλες τους εγκρίθηκαν από το Advisory Board. Η 

παραπάνω έγκριση είναι πολύ σημαντική για την τελική υπερψήφιση των ETRs στη 

συνεδρίαση του Council. Παρουσιάστηκαν και συζητήθηκαν επίσης οι αναφορές από τις 

NASCE  και CESMA και οι προτεινόμενες αλλαγές στη CME-CPD σύμφωνα με το σχέδιο 

EACCME 3.0. Σημειώνεται ότι αυτές οι αλλαγές, που αφορούν την αξιολόγηση των συνεδρίων 

και επιστημονικών εκδηλώσεων, άρχισαν να εφαρμόζονται από 19-6-2023, μετά την ψήφισή 

τους από το Council της UEMS. 

Την επόμενη ημέρα, έγινε η συνεδρίαση του UEMS Council. 

Μετά το σύντομο καλωσόρισμα του Προέδρου, Καθ. Βασίλη Παπαλόη, ακολούθησε η 

καταγραφή των παρουσιών των πλήρων μελών αλλά και των συνδεδεμένων και ακολούθως η 

έγκριση της ημερήσιας διάταξης και των πρακτικών των εργασιών της  προηγούμενης 

συνεδρίασης τον Οκτώβριο 2022 στην Αθήνα. Μιας συνεδρίασης, η οποία έτυχε των άκρως 

κολακευτικών σχολίων από όλους τους συμμετέχοντες και οι οποίοι το ανέφεραν αρκετές 

φορές έως σήμερα. Ακολούθησε η αναφορά του Γενικού Γραμματέα Dr Joao Grenho, για όλες 

τις δράσεις του Οργανισμού το προηγούμενο εξάμηνο και τους σχεδιασμούς των επομένων 

μηνών. Ιδιαίτερη αναφορά έγινε στις αλλαγές με βάση το EACCME 3.0 

Αφού παρουσιάστηκαν σύντομα οι αναφορές από το Conference που προηγήθηκε αλλά και τις 

CESMA  και NASCE, παρουσιάστηκαν και συζητήθηκαν τα ETRs των ειδικοτήτων που 

αναφέρθηκαν ήδη στη συνεδρίαση του Advisory Board. Και οι τέσσερις ETRs 

υπερψηφίστηκαν ομόφωνα. Ξεχώρισε ιδιαίτερα η παρουσίαση αλλά και το περιεχόμενο των 

ETRs για τη φυσική-ιατρική αποκατάσταση, η οποία έγινε από τον Γ.Γ. του Section και 

Πρόεδρο του Board of Physical & Rehabilitation Medicine, κ. Νικόλαο Μπαρότση από τη 

χώρα μας. Η εξαιρετική παρουσία του συναδέλφου, είναι ένα ακόμη παράδειγμα, της 

ουσιαστικής συμβολής των ελλήνων εκπροσώπων στους τομείς ειδικοτήτων (Sections) της 

UEMS και στη δουλειά που γίνεται σε αυτόν τον Οργανισμό. 

 

 

 



 

 

 

Ακολούθησαν τα συμπεράσματα του Board meeting και των ομάδων εργασίας της 

προηγούμενης ημέρας και αργότερα οι σύντομοι χαιρετισμοί των εκπροσώπων των 

συνδεδεμένων μελών και των παρατηρητών, όπως και οι συνήθεις αναφορές των εκπροσώπων 

των άλλων ευρωπαϊκών ιατρικών οργανισμών, με τις οποίες η UEMS συνεργάζεται σε πολλά 

θέματα και παρευρίσκεται επίσης στις δικές τους συνεδριάσεις. 

 
Η συνεδρίαση του Council ολοκληρώθηκε με την επόμενη σύνοδο της UEMS να είναι τον 

προσεχή Οκτώβριο στη Μάλτα, όπου θα γίνουν και οι εκλογές για τη νέα Executive Committee 

για την 4ετία 2024-2027. 

 

Συναδελφικά 

Δρ Ανδρέας Παπανδρούδης 

Επικεφαλής της εκπροσώπησης στη UEMS 

UEMS Vice President 

 


